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Opwaardering en vragen m.b.t. SB nieuw provinciaal inkoopbeleid 
 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
GroenLinks 
Opwaardering 

1 Het is wat GroenLinks betreft spijtig om te 
zien dat het nu vastgestelde inkoopbeleid 
nog steeds een weinig concrete invulling 
van de verzamelde ambities is. Het is uit het 
document vaak niet duidelijk op welke 
ambities zal worden gestuurd, of zelfs niet 
dát er op ambities gestuurd wordt en na de 
opsomming van mooie elementen (nog 
steeds vrijblijvend geformuleerd) mist de 
vertaalslag naar wat de concrete 
verwachting is ten aanzien van de ambities.  
Tegelijkertijd zijn in de technische vragen 
vele goede punten aangedragen, waarop 
ook serieus antwoord is gegeven, waarvoor 
dank. Het is bemoedigend dat de 
concretisering desgevraagd wel meer of 
minder kan worden gemaakt, maar het lijkt 
er echter op dat deze verdiepingsslag niet 
geland is in het beleid zelf.  
In de beantwoording is ten aanzien van de 
vele vragen over hoe doelen concreet in het 
proces van inkoop worden opgenomen en 
verantwoord, waar nodig uitgewerkt, naast 
specifiek te antwoorden ook opgemerkt: “In 
hoofdstuk 1 is naar aanleiding van de 
gestelde vragen de uitvoering van 
provinciale brede ambities in relatie tot- en 
de werking van het inkoopinstrument nu 
verduidelijkt.” Weliswaar klopt het dat de 
ambities benoemd zijn en vastgesteld wordt 
dat deze relevant zijn bij individuele 
aankopen, maar onduidelijk blijft of dat ook 
integraal doorwerkt. Oftewel: is voor de 
inkoper en interne opdrachtgever duidelijk 
hoe moet worden omgegaan met het 
toepasselijk beleid? 

Het inkoopbeleid wordt intern verder 
uitgewerkt. De verdiepingsslag en 
concretisering van het inkoopbeleid op de 
MVOI-thema’s vindt plaats in de individuele 
aanbestedingen, het nieuwe inkoopbeleid 
biedt daartoe de handvatten en stelt 
hiervoor de kaders.  
 
De inkopers zijn hierover geïnformeerd en 
worden hierin ondersteund door aangepaste 
sjablonen en werkinstructies. De interne 
opdrachtgevers die bij aanbestedingen altijd 
worden ondersteund worden door de 
inkopers daarin meegenomen.  
 
Daarnaast is er naar aanleiding van het 
ondertekenen van het nieuwe Manifest-
MVOI een intern traject gestart waarbij, met 
het inkoopbeleid als kaderstellend 
document, een verbeterde samenwerking 
tussen de verschillende 
duurzaamheidsprogramma’s, -opgaven en -
manifesten wordt ingericht. Dit leidt tot 
aangepaste werkprocessen bij 
aanbestedingen om de toepassing van de 
duurzaamheidsthema’s te concretiseren en 
te borgen.  

 2 Wat betekent het Programma 
klimaatadaptatie voor de inkoop van 
stoeptegels? Hoe moet hierop worden 
verantwoord? 

Het programma klimaatadaptatie kan op 
verschillende manieren terugkomen bij de 
inkoop van stoeptegels.  
 
Bij het opstellen van een inkoopbehoefte 
kunnen er doelstellingen uit het programma 
klimaatadaptatie worden opgenomen in de 
specificatie van stoeptegels. Er dient, 
conform het nieuwe inkoopbeleid, echter 
ook rekening worden gehouden met 
doelstellingen uit andere programma’s of 
manifesten. Bijvoorbeeld door stoeptegels 
circulair in te kopen. Het inkoopbeleid 
voorziet hierin door bij iedere inkoop boven 
een bepaalde inkoopwaarde één of 
meerdere van de verschillende 
duurzaamheidsthema’s verplicht toe te 
passen tenzij er zwaarwegende argumenten 
zijn, toepassen of uitleggen, om dit niet te 
doen. De verantwoording komt daarmee 
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terug in de behoeftestelling van een inkoop 
of een motivatie om deze niet toe te passen. 

 3 Op welke termijn wordt dit beleid weer 
geëvalueerd? 

Er zijn geen vaste evaluatiemomenten 
afgesproken. Indien er nieuwe 
ontwikkelingen zijn, zal het Inkoopbeleid 
getoetst worden en indien nodig aangepast.  

 4 Op welke manier kan dit beleid concreter en 
wezenlijker worden verbeterd en een reële, 
concrete baseline voor onze aanbesteding 
en inkoop worden neergelegd die 
daadwerkelijk garandeert dat alles in het 
werk wordt gesteld om duurzaam, 
verantwoord, sociaal wordt ingekocht? 

Het nieuwe inkoopbeleid sluit aan bij de 
bredere duurzaamheidsdoelstellingen die 
nationaal spelen en de verschillende 
bestaande programma’s en manifesten, 
zoals ook het recent getekende manifest 
MVOI. Het inkoopbeleid biedt duidelijke 
richtlijnen waaraan een aanbesteding dient 
te voldoen, echter de invulling van de 
thema’s in een specifieke aanbesteding 
betreft altijd maatwerk. Daardoor is het niet 
mogelijk om op de verschillende thema’s 
gedetailleerde doelstellingen te formuleren. 
Dit verstoort in ernstige mate de uitvoering 
van aanbestedingen en creëert een valse 
tegenstelling tussen de verschillende 
duurzaamheidsthema’s.   

 5 En, op welke manier wordt er intern getoetst 
en gecheckt of bij inkopen en 
aanbestedingen de genoemde criteria 
inhoudelijk tot resultaten hebben geleid? 

Met de vaststelling van het nieuwe 
inkoopbeleid is ook gestart met het 
herontwerpen van sjablonen en het 
herinrichten van processen en middelen. 
Deze aanpassingen dienen er op korte 
termijn toe te leiden dat er uitvoering wordt 
gegeven aan de nieuwe vereisten uit het 
inkoopbeleid.  
 
Een betere monitoring door de decentrale 
contractmanagers die de uitvoering van 
contracten monitoren op de toepassing van 
de thema’s bij een aanbesteding zijn 
opgenomen maakt hier onderdeel van uit. 

 6 Wordt er iets gemonitord of gemeten en zo 
ja, wat? 

Met de vaststelling van het nieuwe 
inkoopbeleid worden de bestaande 
systemen heringericht met als doel de 
toepassing van de MVOI-thema’s in iedere 
aanbesteding inzichtelijk te maken.  
Het beter inzichtelijk maken van de 
resultaten in de uitvoering op de thema’s 
vraagt om een grotere inspanning die in 
gezamenlijkheid met de 
uitvoeringsafdelingen wordt opgepakt.   

VVD 
Opwaardering 

7 de suggestie van de VVD om in contact te 
treden met lokale / startende ondernemers 
om te kijken of er drempels in het beleid 
zitten, kan wat ons betreft ruimhartiger 
beantwoord worden. 

De provincie staat altijd open om in gesprek 
te treden met ondernemers om over 
eventuele drempels voor deelname aan een 
aanbesteding te spreken, uiteraard binnen 
de kaders van wet- en regelgeving. Mocht u 
concrete voorbeelden kennen van 
ondernemers die met de provincie in 
gesprek willen treden dan kunt u de 
contactgegevens doorgeleiden. 

 8 Ten tweede maken wij ons zorgen over de 
MVOI-doelstelling die op verzoek van 
GroenLinks is opgenomen. Recente 
berichtgeving in de media laat zien dat 
MVOI-eisen voor een oer-Hollands bedrijf 

Eisen in een aanbestedingen dienen altijd te 
voldoen aan wet- en regelgeving, zoals de 
Gids Proportionaliteit. Eisen die niet reëel 
zijn en daarmee een te groot uitsluitend 
karakter kennen zijn niet toegestaan. 
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als Boskalis een serieuze redenen kunnen 
zijn om uit Nederland te vertrekken omdat 
eisen niet reëel in te vullen zijn. Hoe gaat 
het college voorkomen dat er irreële eisen 
worden gesteld? 

Daarnaast biedt een 
aanbestedingsprocedure verschillende 
mogelijkheden voor potentiële inschrijvers 
om vragen te stellen over gestelde eisen of 
bedenkingen hierover te uiten. Als deze 
bedenkingen terecht zijn dan kan een 
procedure hierop, onder voorwaarden, 
worden aangepast. 
Daarnaast wijzen we u er graag op dat 
Boskalis niet dreigt om Nederland te 
verlaten vanwege MVOI eisen bij 
aanbestedingen maar om een mogelijke 
wetwijziging waardoor Bokalis vreest te 
maken te krijgen met rechtszaken.   

 


